江苏省仪征中学2018~2019学年第二学期高二英语导学单
Module 8 Unit4  Word Study
1. criterion
 n.  (评判的）标准， 准则，原则  
(1) More detailed criteria are necessary before scholarships can be awarded.
(2) What are your criteria for assessing a student`s ability (评定一个学生能力的标准)?       
 
2. contradict 
 vt. / vi. 反驳，驳斥；与矛盾，相反
(1) America insisted on sending armies to Syria, which contradicted the consensus reached earlier (与早期达成的共识相矛盾).                                    
(2) Whatever the circumstances, children should never contradict what their parents say (顶撞父母说的话).                                      
【联想拓展】contradiction  n. 不一致，矛盾       in contradiction to 与相矛盾
3. restriction  n. 限制，约束      
【用法提示】place/make restrictions on … 限制     
speed restrictions 速度限制
  In China, it is demanded by law that tight restrictions (should) be placed on the possession of guns (严格限制枪支拥有).
【联想拓展】restrict v.  restrict sb. to doing sth   
(1) There is a tendency to for top-ranking universities to raise admission requirements to restrict the number of students on campus (限制在校学生数目).   
(2) At the press conference, the spokesman of the arrogant film star deliberately restricted each reporter to one question (每个记者限问一个问题).
4. boycott   vt. 拒绝购买（或使用，参加），抵制   n. 联合抵制，联合拒绝购买
(1) What will it be like if we Chinese boycott Japanese goods (抵制日货)? 
(2) Regardless of the public opposition, State Administration of Radio Film and Television launched a boycott on some American dramas (联合抵制美剧).  
5. hatch   vt. / vi. 策划，筹划；孵化，孵出
(1) Don’t count your chickens before they are hatched.
(2) The cruel stepmother hatched a plan (策划出一项计划) to send the little girl to boarding school.
6. expose   vt. 使接触，使体验，使面临；暴露，显露，揭露
【用法提示】expose … to… 把……暴露在……面前；使接触到；使置身
be exposed to 接触到，暴露于
(1) He threatened to expose the racial discrimination that existed within the police force.
   他扬言要把警察内部存在的种族歧视公之于众。
(2) After the explosion of the chemical plant（化工厂）, brave firefighters rushed to the scene and were exposed many unexpected dangers (置身于许多始料未及的危险中). 
(3) In contemporary society, many parents prefer to expose their kids to as much art and culture as possible (让孩子受到尽可能多的艺术和文化熏陶).
【联想拓展】exposure n.      exposure to sth.
            prolonged exposure to harmful radiation    长时间接触有害辐射
7. resemble   vt. 看起来像，相似，类似  ( 不用进行时态且无被动语态)
【用法提示】resemble … in … 常接介词in表示在某方面相似
resemblance (n.) 后常接介词to表示与某东西相似
(1) Seaweed resembles grass in appearance.
(2) The adapted movie bears little resemblance to the original novel (与原著相去甚远).   
8. edge   n.（微弱的）优势；边缘；刀刃
  【用法提示】have an edge over / on sb. 比有优势
(1) Be careful- it has a sharp edge.                                 刀刃
(2) He stood on the edge of the steep cliff.                           边缘
(3) The company needs to improve its competitive edge.                优势
9. preference   n. 偏爱，偏好；偏爱的事物，最喜爱的东西
【用法提示】have / show / express a preference for… 偏爱……
It is evident that judges of the Academy Awards have a strong preference for top-ranking American films (强烈偏爱一流的美国电影).
【联想拓展】v. prefer  (pt.) preferred  (p.p.) preferred
prefer A to B  



prefer doing… to doing …   
prefer to do… rather than do…  
would rather do… than do…
10. accumulate  vt. & vi. 积累，积聚；逐渐增加
(1) Doing voluntary work provides us with a great opportunity to accumulate some useful experience (给我们提供积累一些有用的社会经验的大好机会) and learn about the outside world. 
 (2) 有关这套程序种种好处的医学证据逐渐增加。
    Medical evidence for the benefits of the procedure has been accumulating in recent years.
11. parallel  adj. 平行的；相似的   be parallel to/ with 与......平行
(1) As we know, parallel lines never meet. 
(2) Near their temporary shelter was a muddy road parallel to/ with the railway（与铁路平行的）.
(3) Stamp collecting and coin collecting are parallel hobbies（相似的爱好）. 

         n. 相似的人或物；相似特征
The speaker pointed out the parallels (指出相似处) between the French Revolution and the American Revolution 
at the annual conference.
12. contradictory  adj. 矛盾的，对立的
【用法提示】 be contradictory to … 与……相矛盾       in contradiction to ... 与……不一致、矛盾
(1) It became evident that the driver’s account of the car crash was contradictory to what the witness said. 
显然这名司机对车祸的描述与目击者所说相矛盾。
(2)The representative’s public speeches are in direct contradiction to（与……恰恰相反） his personal lifestyle. 
13. zoom  vi. 快速移动；急剧增长(up/to…)
(1) 我一下汽车就看到我叔叔骑着崭新的摩托车沿着街道疾驶而来。
    Hardly had I got off the bus when I saw my uncle zooming down/along the street on his brand new motorbike.
 (2) According to the pie chart, house prices have been zooming up（房价飞涨）over the past years. 
14. give thought to sth. 认真考虑，思考 (= give sth. some thought)
The tutor then didn’t give thought to the racial discrimination she might meet with in North America. 
这名家庭教师没有考虑到她在北美可能遇到的种族歧视。
【联想拓展】
be lost in thought　 
陷入沉思


without a second thought  立刻，马上；不假思索

on second thought(s)   （表示已改变想法）转念一想
Step4  Consolidation
1. financial    2. purposely; intentionally    3. restrict    4. preference     5. disappointment
6. represent   7. resemblance    8.  exposure   9.  congratulate   10. accumulation
11. contradiction    contradictory
江苏省仪征中学2018~2019学年第一学期高二英语导学单
Module 8 Unit 4 Welcome-Reading 
Phrases:
1. in defence of   2. regardless of   3. make no restrictions on    4. meet the standards
5. deliberately boycott all Hollywood films  6. modest budgets   7. have no access to
8. Show special favour to    9. take a step backwards    10. lose our edge as the best international  film festival  11. show a broad range of films  12. in the minority   13. have a real chance chance of becoming champions 
1. Sentence patterns:
2. 和我们一起在演播室的嘉宾有：来自戛纳电影节的伊莎贝尔.罗斯等。Lines 4-6
3. 影片入选的主要标准就是影片必须没有受到好莱坞电影公司的赞助。Lines17-18
4. 我们电影节最初的想法诞生于1978年，当时它被称为犹他州电影节。Lines 25-26
5. 就是在那时罗伯特.雷德福成为电影节的赞助商，他将电影节的重点转移到独立制作的影片，这些电影往往依靠非常有限的预算制作。Lines 27-29
6. 雷德福曾出演并执导过许多好莱坞大片，但是他希望让大众接触好莱坞之外的影片，否则一般人可能无从看到这些影片。Lines 30-32
7. 但是我们反对这种观点：我们已经在世界上丧失了我们作为最佳国际电影节的优势。
Lines 43-45
8. 在我们的电影节上，好莱坞电影只占少数，而在其他电影节上可能被忽视的电影却大有夺魁的机会。Lines 51-53
Summary
Today we'll talk about the six major international film festivals. The Venice Film Festival is ①the oldest festival in the world, which began in 1932. ②Unlike the Venice Film Festival, the Sundance Film Festival only includes small, independent films.The Sundance Film Festival boycotts ③all Hollywood films.I think it is fair ④to_say (say) that Cannes is the most famous and exciting festival.Most people agree that the Berlin Film Festival is one of the most ⑤international (internation) of all the film festivals.Films that are likely ⑥to_be_overlooked (overlook) at other festivals have a real chance of becoming champions in Berlin.The Toronto International Film Festival is the second largest festival.The Shanghai International Film Festival, ⑦which was founded in 1993, is ⑧the_youngest (young) festival.
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Module 8 Unit 4 Grammar ( Emphasis)
一、强调的类型与结构
	类型
	结构
	训练练习

	用词或短语帮助强调
	a. so + adj./adv.
b. such + adj. + n.
c. really +v./adj.
d. just + v./adv.
	1) He made ________________ (如此快的进步)that we all felt proud of him.
2) I _________ （真地不想要）any more coffee.
3) Answer me, don’t______________(只是站在那儿) laughing.
Keys:   1) such rapid progress  2) don’t really want  
3) just stand there

	强调句型
	a. 陈述句：It is /was +强调部分+that (who/whom) +其他成分
b. 一般疑问句：Is/Was it + 被强调部分+ that +其他成分
c. 特殊问句：疑问词+is/was +it +that+其他成分
	1) 这就是我正在找的字典。
​___________________________________I am looking for.
2) 他想申请的是这家公司吗？     
_______________________________he wants to apply for?
3) 你们是在哪里买到这本小说的？
_____________________________________________?
Key: 1) It is the dictionary that
2) Is this the company that
3) Where was it that you bought the novel

	助动词帮助强调
	do/does/did +v(原型)
	1) 我们真的想拥有一个精彩的节日。
______________________________________________.
2）我的确认为兔子是一种美丽温和的动物。
______________________________________________.
Keys: 1) We did want to have a wonderful festival.
2) I do think the rabbit is a beautiful, gentle animal.


二、强调句型的注意点
	强调句型的注意点
	例句

	主谓一致：
被强调部分作主语时，其形式与谓语动词在人称和数上保持一致
	1) It is Mary who often ____ (help) me with my English.
2) It is I that ____ (be) against you.
3) It is the boy students of Class Two who ____ (be) playing football on the playground.
Keys: 1) helps   2) am   3) are

	人称照应：
强调主语用主格，强调宾语用宾格
	1) 这次得冠军的是她。                                     
 It was _____ that won the ___________ this time.                                                  
2) 你明天要去采访的是他。
__________________________________.
Keys: 1) she; championship
2) It is him who you will interview tomorrow.

	not…until句型的强调结构：
It is/was not +until时间状语或从句+that+主语+v(过去式)+其他成分
	1) The teacher didn’t stop his lesson until the bell rang.  (改成强调句）  
______________________________________
_________.
2) 直到他父亲来了男孩才开始做作业。
______________________________________
_________.
1) It was not until the bell rang that the teacher stopped his lesson.
2) It was not until his father came that the boy began to do his homework.  


3、 强调句型与其他从句的比较
区别方法：把it is/was … that …去掉，仍能组成一个完整的句子就是强调句；反之，就不是。
	句式
	例句

	强调句与定语从句的比较
	1) It is in this shop _______ a customer was robbed by a man with a mask covering his face. 
2) It is the shop_______ a customer was robbed by a man with a mask covering his face.
A. that    B. which   C. where   D. /
Keys: A C

	强调句与时间状语从句
	1) It was three months ago _________ he began to learn French.
2) It is three months _________ he began to learn English.
3) It was three months _________ he came back from abroad.
A. that    B. when    C. before   D. since
Keys: A D C

	强调句与主语从句
	1) It is Maths ________ not all girls are good at.
2) It is obvious ________ not all girls are good at Maths.
A. that    B. which    C. what    D. /
Keys: A A

	not until强调句与倒装句
	1) It was not until the teacher came close ______.
2) Not until the teacher came close______.
A. that he noticed her           B. did he notice her   
C. that he didn’t notice her       D. didn’t he notice her
Keys: A B


Step3  Consolidation
1—5 ACBAD    6—10 DACBD   11—15 BBADC   16— 20BADAC   21—25 DBCBA
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Module 8 Unit 4 Task-Project 
Phrases:
 1. come out   2. be aware of    3.  exist parallel to the world of magic  4. have contradictory feelings about his new life    5. have a fierce battle with...  6. zoom around on a flying broom
7. compare... with...    8. approve the final script of the film   9. have a tendency to do.. 
10. give enough thought to...
Sentence patterns:
1. 但是后来哈里发现他的父亲是巫师，母亲是女巫，他们都被一个邪恶的巫师杀害---也就是给哈利留下伤疤的那个巫师。Lines 6-9
2. 虽然魁地奇运动是书中很重要的一部分，也是哈利在魔法学校经历中很重要的一部分，但我还是觉得影片用了太长的时间来表现它。Lines 41-42
3. 我认为这更多地炫耀电影的特技，而不是有助于表现电影的情节。Lines42-43
4. 这部电影前一部分中很多地方都可以跳过，而应该可以把更多的时间花在霍格沃茨魔法学校里。Lines 52-53
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